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RRM.0002.62.2024 

 

Protokół  

LXII Sesji Rady Miejskiej we Wschowie  

z dnia 29 lutego 2024 

 
Obrady rozpoczęto 29 lutego 2024 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 14:53 
tego samego dnia. 

 
W posiedzeniu wzięło udział 21 członków. 

Obecni: 
1. Franciszek Baśczyn 
2. Sabina Brambor 

3. Władysław Brzechwa 
4. Piotr Buczek 

5. Miłosz Czopek 
6. Michał Drobnik 

7. Przemysław Gliński 
8. Ryszard Grys 
9. Hanna Knaflewska-Walkowiak 

10. Krzysztof Kola 
11. Jacek Kowalczyk 

12. Stefan Maćkowiak 
13. Agnieszka Nachaj 
14. Katarzyna Owoc-Kochańska 

15. Jolanta Pawłowska 
16. Tadeusz Sobczuk 

17. Emanuela Stanek-Juśkiewicz 
18. Elwira Świątek 
19. Wiesław Widera 

20. Piotr Wieland 
21. Wioletta Zarzycka 

 
Goście: 
Zastępca Burmistrza Marek Kraśny 

Sekretarz Miasta i Gminy Wschowa Agata Michałowska 
Skarbnik Miasta i Gminy Wschowa Justyna Staszak 

Radca Prawny mec. Piotr Ziółkowski 
Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej we Wschowie Monika Domeracka 
Przewodnicząca Zespołu Interdyscyplinarnego i kierownik działu pracy socjalnej -  

Joanna Jastrzębska 
Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy w Siedlnicy Kinga Neć 

Kustosz Muzeum Ziemi Wschowskiej - Przemysław Wojciech 
Komendant Straży Miejskiej we Wschowie Witold Skorupiński 
Dyrektor Biura Gospodarki Nieruchomości Joanna Kołodziej  

Dyrektor Biura Oświaty i Spraw Społecznych Anna Wiśniewska 
Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Agnieszka Wtykło 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Dorota Bernacka – Wołek 
Mieszkaniec Gminy – 1 osoba 
Przedstawiciele mediów – 2 osoby 
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1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

- Hanna Knaflewska-Walkowiak 
Przewodnicząca RM otwarła obrady LXII Sesji Rady Miejskiej we Wschowie, 

powitała wszystkich obecnych Radnych, pracowników urzędu i gości  
i poprosiła o sprawdzenie kworum. 
 

Głosowano w sprawie: 
Sprawdzenie obecności.  

 
Wyniki głosowania 
OBECNY: 21, NIEOBECNY: 0 

 
Wyniki imienne: 

OBECNY (21) 
Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Piotr Buczek, Miłosz 
Czopek, Michał Drobnik, Przemysław Gliński, Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-

Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, Stefan Maćkowiak, Agnieszka 
Nachaj, Katarzyna Owoc-Kochańska, Jolanta Pawłowska, Tadeusz Sobczuk, 

Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Elwira Świątek, Wiesław Widera, Piotr Wieland, 
Wioletta Zarzycka 

 
Przewodnicząca RM Hanna Knaflewska – Walkowiak poinformowała,  
że posiedzenie jest nagrywane i podkreśliła, że w przypadku nagrywania 

posiedzenia własnym sprzętem rejestrującym dźwięk i wizję nagrywający ponosi 
odpowiedzialność za ewentualne rozpowszechnienie tego nagrania. 

 
2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 
Przewodnicząca RM Hanna Knaflewska – Walkowiak zgłosiła dwa wnioski 

formalne o wprowadzenie do porządku obrad punktów w brzmieniu:  
- „Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LIX/535/2023 Rady Miejskiej 

we Wschowie z dnia 30 listopada 2023 r. w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od nieruchomości.” 
- „Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia roku 2024 rokiem Melchiora 

Teschnera.”. 
Przewodnicząca RM dodała, że komisja oświaty wydała pozytywną opinię  

w sprawie ustanowienia roku 2024 rokiem Melchiora Teschnera. 
 
W dyskusji wzięli udział: 

- Przemysław Gliński 
Radny poprosił, by Przewodnicząca uzasadniła potrzebę wprowadzenia wniosków 

do porządku obrad bieżącej sesji.    
Skarbnik Miasta i Gminy Wschowa Justyna Staszak udzieliła wyjaśnień  
dot. uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Przewodnicząca RM udzieliła wyjaśnień do uchwały w sprawie ustanowienia roku 
2024 rokiem Melchiora Teschnera. 

- Miłosz Czopek 
Radny zwrócił uwagę, że nie dotrzymano statutowego terminu przekazania 
radnym materiałów na sesję i zapytał czy w związku z tym projekty mogą być 

procedowane. 
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Przewodnicząca RM powiedziała, że radni otrzymali materiały w dniu 

poprzedzającym sesję. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska 

Radna powiedziała, że nagminnie, od pięciu lat jest łamane prawo i że oczekuje 
wypowiedzi Radcy Prawnego w kwestii zgodności postępowania ze statutem 
gminy. 

Przewodnicząca RM powiedziała, że gdyby prawo było łamane to organy nadzoru 
zwróciłyby na to uwagę. 

Radca Prawny mec. Piotr Ziółkowski przytoczył zapisy statutu i dodał, że zgodnie 
z art. 20 ust. 1a ustawy o samorządzie gminnym rada gminy może wprowadzić 
zmiany w porządku bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady.  

Mecenas podkreślił, że radni wyrażają wolę poprzez głosowanie. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska (Ad Vocem) 

Radna powiedziała, że zapisy statutu określające normy dotyczące wprowadzenia 
uchwał są nieistotne, bo ustawa nadrzędna dopuszcza inne postępowanie. 
Przewodnicząca RM przypomniała, że przez ostatnie pięć lat były dokonywane 

zmiany w porządku obrad. Dodała, że 29 kwietnia 2024 r. będzie 440. rocznica 
urodzin Melchiora Teschnera i dlatego zaproponowano podjęcie uchwały. 

- Piotr Buczek 
Radny wypowiedział się w kwestii dokonywania zmian porządku obrad sesji  

w przeszłości i w kwestii nierównego traktowania Radnych. 
Przewodnicząca RM odniosła się do wypowiedzi Radnego podkreślając, że zmiany 
porządku obrad były podejmowane w przeszłości wielokrotnie. 

 
Głosowano wniosek w sprawie: 

Wniosek formalny Przewodniczącego Rady Miejskiej Hanny Knaflewskiej – 
Walkowiak o wprowadzenie do porządku obrad punktu w brzmieniu: „Podjęcie 
uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LIX/535/2023 Rady Miejskiej we 

Wschowie z dnia 30 listopada 2023 r. w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od nieruchomości.”.  

 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 
Wyniki imienne: 

ZA (15) 
Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Michał Drobnik, 
Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, 

Stefan Maćkowiak, Agnieszka Nachaj, Jolanta Pawłowska, Tadeusz Sobczuk, 
Elwira Świątek, Wiesław Widera, Wioletta Zarzycka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 
Piotr Buczek, Miłosz Czopek, Przemysław Gliński, Katarzyna Owoc-Kochańska, 
Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Piotr Wieland 

 
Głosowano wniosek w sprawie: 

Wniosek formalny Przewodniczącego Rady Miejskiej Hanny Knaflewskiej – 
Walkowiak o wprowadzenie do porządku obrad punktu w brzmieniu: „Podjęcie 
uchwały w sprawie ustanowienia roku 2024 rokiem Melchiora Teschnera.”.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Piotr Buczek, Michał 

Drobnik, Przemysław Gliński, Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, 
Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, Stefan Maćkowiak, Agnieszka Nachaj, Jolanta 

Pawłowska, Tadeusz Sobczuk, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Elwira Świątek, 
Wiesław Widera, Piotr Wieland, Wioletta Zarzycka 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Miłosz Czopek, Katarzyna Owoc-Kochańska 
 

3. Przyjęcie protokołu LXI Sesji Rady Miejskiej. 
Przewodnicząca RM Hanna Knaflewska – Walkowiak poinformowała o podpisaniu 
protokołu, który jest dostępny do wglądu w Biurze Rady. 

 
4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta i Gminy Wschowa  

w okresie międzysesyjnym. 
 

Przewodnicząca RM Hanna Knaflewska – Walkowiak poinformowała, że Radni 
otrzymali sprawozdanie. 
 

W dyskusji wzięli udział: 
- Katarzyna Owoc-Kochańska 

Radna poprosiła, by Burmistrz zaprezentował sprawozdanie i przebieg realizacji 
uchwał. 
- Przemysław Gliński 

Radny odniósł się do zapisów sprawozdania w części dot. realizacji uchwał  
i zapytał na czym polega realizacja uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

Radny zapytał czy zlikwidowany kiosk handlowy przy ulicy Głogowskiej był 
kioskiem gminnym czy prywatnym i wypowiedział się w kwestii porządkowania 
posesji czy lokali prywatnych przez Gminę. 

Radny zapytał na jaki okres podpisano umowę z ZUK Wschowa na zimowe 
utrzymanie dróg i ulic gminnych, jakie są koszty czy plan działania siłowni  

oraz co zaplanowano w ramach wniosku na modernizację kompleksu sportowego 
przy ulicy Sportowej we Wschowie. 
Radny odniósł się do zarządzenia Burmistrza w sprawie wprowadzenia procedury 

odsprzedaży sprzętu komputerowego oraz telefonów komórkowych w Urzędzie 
Miasta i Gminy Wschowa, zapytał jaka jest skala składanych wniosków i skąd taki 

pomysł. 
Zastępca Burmistrza Marek Kraśny wyjaśnił kwestię realizacji uchwały w sprawie 
rozpatrzenia petycji. 

Burmistrz potwierdził, że obiekt przy ul. Głogowskiej znajdował się w obszarze 
stanowiącym własność Gminy Wschowa i dodał, że umowa na zimowe 

utrzymanie dróg dotyczy kolejnego sezonu zimowego.  
Burmistrz powiedział, że sprawą siłowni zajmuje się Centrum Kultury i Rekreacji  
i poprosił o sformułowanie zapytań na piśmie. Przedstawił szczegóły przedmiotu 

zadania w ramach programu Lubuska Baza Sportowa. 
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- Emanuela Stanek-Juśkiewicz 

W związku z brakiem oficjalnych informacji na temat siłowni Radna zwróciła się 
do Przewodniczącej RM z prośbą o zaproszenie Pana Burmistrza celem udzielenia 

informacji. 
W opinii Radnej należałoby rozważyć zainwestowanie w remont własnych 
obiektów np.: OSiR czy SP3. 

Zastępca Burmistrza Marek Kraśny powiedział, że umowę podpisało Centrum 
Kultury i Rekreacji, a nie Gmina. 

- Przemysław Gliński (Ad Vocem) 
Radny poprosił o odpowiedź na pytanie dot. możliwości odkupienia sprzętu 
elektronicznego przez pracowników. Radny zaapelował o wstrzymanie procedury. 

Radny zapytał kiedy będzie zakończona modernizacja głównego boiska na 
stadionie. W opinii Radnego należałoby wyremontować szatnie. 

- Emanuela Stanek-Juśkiewicz (Ad Vocem) 
Radna ponowiła prośbę o udostępnienie informacji na temat siłowni. 
Sekretarz Miasta i Gminy Wschowa Agata Michałowska wypowiedziała się na 

temat zarządzenia w sprawie odkupienia używanego sprzętu i dodała, że na dzień 
dzisiejszy nie wpłynął żaden wniosek. 

- Katarzyna Owoc-Kochańska (Ad Vocem) 
Radna wypowiedziała się na temat nieudostępnienia informacji o kosztach 

siłowni. 
- Piotr Wieland 
Radny wypowiedział się również na temat nieudostępnienia informacji o umowie  

i kosztach siłowni. W opinii Radnego złamana została obietnica wyborcza,  
że wszystkie istotne działania na terenie Gminy Wschowa będą konsultowane  

z mieszkańcami. Radny wypowiedział się na temat m. in. złego stanu dróg, braku 
kanalizacji i pomysłu kawiarni w Wieży Ciśnień. Radny zaapelował o zaproszenie 
Pana Obuchowicza i złożenie wyjaśnień. 

- Wiesław Widera 
Radny zapytał czy wiata przystankowa na Zaciszu jest wiatką przy szkole numer 

3. 
- Piotr Wieland (Ad Vocem) 
Radny zwrócił uwagę, że nie została udzielona odpowiedź na pytanie odnośnie 

podpisania umowy na siłownię. 
Radca Prawny mec. Piotr Ziółkowski wskazał, że dyrektor jednostki kulturalnej, 

oświatowej, która działa na podstawie ustawy, nie działa z upoważnienia 
Burmistrza przy każdej czynności, ponieważ jednostka ta ma samodzielną 
osobowość i może sama zaciągać zobowiązania. 

- Piotr Wieland (Ad Vocem) 
Radny zapytał czy osoba pełniąca obowiązki dyrektora może podpisać umowę, 

gdy dyrektor jest w trakcie okresu wypowiedzenia bez obowiązku świadczenia 
pracy. 
Radca Prawny mec. Piotr Ziółkowski wyjaśnił, że osoba, która pełni obowiązki 

dyrektora w takiej jednostce jest uprawniona do podejmowania działań, jakie 
podejmuje dyrektor i niekoniecznie musi mieć do tego upoważnienie organu 

wykonawczego gminy. 
- Miłosz Czopek 
Radny zapytał czy Pani Przewodnicząca zaprosiła na sesję Pana Obuchowicza lub 

osobę, która go dzisiaj zastępuje w jego obowiązkach i czy otrzymała informację 
zwrotną. 
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Przewodnicząca RM Hanna Knaflewska – Walkowiak powiedziała, że informacja 

została wysłana z Biura Rady, a odpowiedzi żadnej nie było. 
- Miłosz Czopek (Ad Vocem) 

Radny dopytał czy Przewodnicząca RM zaprosiła Pana Obuchowicza, czy 
zobowiązała go do udziału w sesji.  
Przewodnicząca RM Hanna Knaflewska – Walkowiak odpowiedziała, że zawsze 

zaprasza. 
 

Przewodnicząca RM Hanna Knaflewska – Walkowiak ogłosiła 10 minut przerwy. 
(godz. 11:02) 
Obrady wznowiono o godz. 11:18. 

5. Informacja o działalności Straży Miejskiej na terenie Gminy Wschowa 
za 2023 rok. 

W dyskusji wzięli udział: 
Przewodnicząca RM Hanna Knaflewska – Walkowiak wypowiedziała się m. in.  

na temat spadku wykroczeń przeciwko porządkowi i spokojowi oraz przeciwko 
bezpieczeństwu i porządkowi w komunikacji i małej ilości mandatów. 

Przewodnicząca dodała, że zwierzęta są w naszej gminie bardzo dobrze 
traktowane i podziękowała wszystkich pracownikom Straży Miejskiej za 
profilaktykę. 

- Katarzyna Owoc-Kochańska 
Radna podziękowała pracownikom Straży Miejskiej za pracę i zwróciła uwagę  

na narastającą potrzebę czipowania psów, o co Radni wielokrotnie wnioskowali 
na sesjach. Radna powiedziała, że należy przeznaczać środki na kanalizację,  
w związku z zaległościami w tej kwestii tudzież problemem nieszczelnych szamb. 

Radna wypowiedziała się w kwestii zasiedlenia terenu Małego Lginia przez 
turystów. 

- Władysław Brzechwa 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego 

przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie sprawozdania. 
- Piotr Buczek 
Radny odniósł się do kwestii wykazanych w sprawozdaniu spadków wykroczeń  

i mandatów oraz do wypowiedzi Radnej na temat chipowania psów. Mając na 
uwadze dobro zwierząt Radny wysunął prośbę do przyszłej Rady o podjęcie 

uchwały dotyczącej sprzedaży fajerwerków. 
Radny zapytał Komendanta Straży Miejskiej o definicję kontroli posesji pod 
względem czystości i porządku, uprawnienia strażników do nakładania kar  

oraz o kontrolę posesji w okresie zimowym. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska (Ad Vocem) 

Radna wypowiedziała się na temat zgłaszanego przez mieszkańców Gminy 
problemu hałasu w związku z użytkowaniem nielegalnych torów motocrossowych 
na obrzeżach wsi. Radna zaapelowała by władze Gminy wsparły mieszkańców. 

Komendant Straży Miejskiej we Wschowie Witold Skorupiński odniósł się do 
zapytań Radnego Piotra Buczka. 

- Piotr Buczek (Ad Vocem) 
Radny zapytał czy Straż Miejska ma możliwość wymóc na właścicielu poprawę 
wizerunku nieruchomości będącej w bardzo złym stanie technicznym i ogólnym 

zaniedbaniu. 
Komendant Straży Miejskiej we Wschowie Witold Skorupiński udzielił odpowiedzi 

na pytanie Radnego. 
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- Emanuela Stanek-Juśkiewicz 

Radna podziękowała pracownikom Straży Miejskiej za reagowanie na zgłoszenia.  
 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Uchwale budżetowej Miasta  
i Gminy Wschowa na 2024 rok (druk 603) 
 

W dyskusji wzięli udział: 
- Tadeusz Sobczuk 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego przedstawił pozytywną 
opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska 

Radna poprosiła o kopię dokumentów dot. dotacji na opiekę nad zabytkami. 
Radna powiedziała, że wyrazi negatywny głos w tej uchwale, z uwagi na dotację 

dla Centrum Kultury i Rekreacji. Radna dodała, że wnioskowała o zwiększenie 
budżetów instytucji kultury, na co nie wyrażono zgody, a Dyrektor CKiR 
zapewniał, że środki przyznane jednostce są wystarczające. 

Radna powiedziała, że nie udzielono odpowiedzi na pytanie o przeznaczenie 
wnioskowanej kwoty dla Centrum Kultury i Rekreacji, którą w opinii Radnej 

można byłoby przekazać dla organizacji pozarządowych na działanie kultury. 
Radna zaprezentowała Radnym wniosek o dotację do Programu Rządowego 

Odbudowy Zabytków podkreślając zasługi parafii, a nie Burmistrza  
i pracowników w pozyskaniu wsparcia na zabytki. 
Radna poruszyła kwestię wydatków na promocję i korzystania z totemów 

multimedialnych. 
Zastępca Burmistrza Marek Kraśny przekazał informację z Centrum Kultury  

i Rekreacji o przeznaczeniu środków, o które wnioskował Dyrektor.  
Burmistrz odniósł się do wypowiedzi Radnej dotyczącej wniosków  
o dofinansowanie z Polskiego Ładu i podkreślił, że wnioski opracowywali 

pracownicy gminy, na podstawie informacji uzyskanych z parafii. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska (Ad Vocem) 

Radna wypowiedziała się na temat zaniedbań remontowych obiektów 
zabytkowych i nieprzestrzegania przez Gminę zaleceń konserwatorskich. 
- Wiesław Widera 

Radny zapytał na jakiej zasadzie przebiega dowóz osób do Domu Samopomocy  
w Siedlnicy. 

Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy w Siedlnicy Kinga Neć udzieliła 
odpowiedzi. 
- Przemysław Gliński 

Radny powiedział, że pisemnie prosił Przewodniczącego Komisji o zaproszenie 
Panią Kierownik i Dyrektora Obuchowicza na posiedzenie Komisji,  

a Przewodniczący Państwa nie zaprosił. 
Radny poprosił o dokładne wyjaśnienie przebiegu, kosztów i liczby dowozów  
do Siedlnicy oraz dlaczego przewidziano dofinansowanie tylko na kilka miesięcy. 

Radny poprosił o wyjaśnienia dot. potrzeby przekazania dodatkowych środków 
dla Centrum Kultury i Rekreacji. 

Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy w Siedlnicy Kinga Neć udzieliła 
odpowiedzi na pytania dot. dowozów. 
- Miłosz Czopek 

Radny wypowiedział się na temat finansowania działań podejmowanych przez 
CKiR. 
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- Emanuela Stanek-Juśkiewicz 

Radna poprosiła by Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego wyjaśnił 
dlaczego zlekceważył prośbę Radnych o zaproszenie władz instytucji na 

posiedzenie komisji. 
- Tadeusz Sobczuk 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego powiedział, że nie odczytał 

wiadomości mailowej i dodał, że po wczorajszej Komisji Budżetu została 
przekazana informacja, że Pan Dyrektor Obuchowicz jest proszony na dzisiejszą 

sesję. 
- Przemysław Gliński (Ad Vocem) 
Radny zapytał do ilu firm zostało skierowane zapytanie o usługi dowozu do 

Środowiskowego Domu Samopomocy oraz czy auto jest dostosowane do osób 
niepełnosprawnych, w tym do osób poruszających się na wózkach. 

Radny odniósł się do wypowiedzi Przewodniczącego Komisji Budżetu o sposobie 
komunikacji. 
Przewodnicząca RM Hanna Knaflewska – Walkowiak wypowiedziała się  

o korzystaniu ze służbowych laptopów. 
- Emanuela Stanek-Juśkiewicz (Ad Vocem) 

Radna odniosła się do wcześniejszych wypowiedzi Radnych i brania 
odpowiedzialności za pełnienie funkcji w Radzie. Radna wypowiedziała się na 

temat nieudostępnienia umowy na siłownię i skutków finansowych tej umowy dla 
budżetu Centrum Kultury. 
- Tadeusz Sobczuk (Ad Vocem) 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego odniósł się do wypowiedzi 
Radnej i powiedział, że nie zna zapisów umowy na siłownię. 

- Piotr Wieland 
Radny odniósł się do toczącej się dyskusji, prac komisji i udziału pracowników na 
komisjach. Radny poprosił o udzielenie odpowiedzi, czy sprzęt został zakupiony 

ze środków Centrum Kultury i Rekreacji. 
- Tadeusz Sobczuk 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego złożył wniosek formalny  
o zakończenie dyskusji. 
 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Wniosek formalny Radnego Tadeusza Sobczuka o zakończenie dyskusji. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 
Wyniki imienne: 

ZA (11) 
Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Michał Drobnik, 
Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, 

Agnieszka Nachaj, Tadeusz Sobczuk, Wioletta Zarzycka 
PRZECIW (9) 

Piotr Buczek, Miłosz Czopek, Przemysław Gliński, Stefan Maćkowiak, Katarzyna 
Owoc-Kochańska, Jolanta Pawłowska, Elwira Świątek, Wiesław Widera, Piotr 
Wieland 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Emanuela Stanek-Juśkiewicz 
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Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy w Siedlnicy Kinga Neć udzieliła 

odpowiedzi na pytania Radnego Przemysława Glińskiego. 
Skarbnik Miasta i Gminy Wschowa Justyna Staszak na prośbę Radnego Miłosza 

Czopka zgłoszoną na Komisji Budżetu przedstawiła informację o wykonaniu 
wydatków na promocję na dzień 31 stycznia 2024 r. i wykonaniu wydatków 
majątkowych na koniec roku 2023. 

 
Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Uchwale budżetowej Miasta  
i Gminy Wschowa na 2024 rok (druk 603).  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 

Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Michał Drobnik, 
Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, 

Agnieszka Nachaj, Tadeusz Sobczuk, Wioletta Zarzycka 
PRZECIW (2) 

Piotr Buczek, Katarzyna Owoc-Kochańska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 
Miłosz Czopek, Przemysław Gliński, Stefan Maćkowiak, Emanuela Stanek-

Juśkiewicz, Elwira Świątek, Wiesław Widera, Piotr Wieland 
BRAK GŁOSU (1) 

Jolanta Pawłowska 
 
Radny Miłosz Czopek opuścił obrady. 

 
7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz Ochrony Osób 
Doznających Przemocy Domowej w Gminie Wschowa na lata 2024 – 
2030. (druk 595) 

 
W dyskusji wzięli udział: 

- Franciszek Baśczyn 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Spraw Socjalnych 
przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały.  

- Katarzyna Owoc-Kochańska 
Radna powiedziała, że przedstawione dane są nierzetelne, nieaktualne. 

Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej we Wschowie Monika Domeracka odniosła 
się do wypowiedzi Radnej. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska (Ad Vocem) 

Radna powiedziała, że nie zagłosuje za uchwałą bo dane są stare i należałoby się 
skupić na pomocy rodzinom, kobietom, które w związku z sytuacją polityczną nie 

wychodzą z domu i nie mają chęci zaangażowania się w życie społeczne. 
Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej we Wschowie Monika Domeracka odniosła 
się do wypowiedzi Radnej podkreślając, że w programie jest diagnoza, a nie 

sprawozdanie. 
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- Przemysław Gliński 

Radny przychylił się do wypowiedzi Radnej Katarzyny Owoc – Kochańskiej  
w kwestii braku danych za 2023 r., a następnie poprosił o doprecyzowanie 

zapisów programu. 

Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej we Wschowie Monika Domeracka odniosła 
się do wypowiedzi Radnego. 
- Przemysław Gliński (Ad Vocem) 

Radny poprosił o potwierdzenie źródła danych dotyczących współpracy  
z Komendą Powiatową Policji. 

Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej we Wschowie Monika Domeracka udzieliła 
odpowiedzi. 
 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz Ochrony Osób Doznających Przemocy 
Domowej w Gminie Wschowa na lata 2024 – 2030. (druk 595).  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 
Wyniki imienne: 

ZA (15) 
Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Michał Drobnik, 
Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, 

Stefan Maćkowiak, Agnieszka Nachaj, Jolanta Pawłowska, Tadeusz Sobczuk, 
Elwira Świątek, Piotr Wieland, Wioletta Zarzycka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 
Piotr Buczek, Przemysław Gliński, Katarzyna Owoc-Kochańska, Emanuela 
Stanek-Juśkiewicz, Wiesław Widera 

NIEOBECNI (1) 
Miłosz Czopek 

 
 
8. Podjęcie uchwały w sprawie wykazu kąpielisk zorganizowanych na 

terenie Gminy Wschowa na rok 2024 (druk 596) 
 

W dyskusji wzięli udział: 
- Władysław Brzechwa 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego 

przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 
- Piotr Buczek 

Radny wypowiedział się na temat skrócenia linii brzegowej.  
Przewodnicząca RM Hanna Knaflewska – Walkowiak zwróciła uwagę, że sezon 
kąpielowy będzie trwać od 21 czerwca. 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Agnieszka Wtykło powiedziała,  
że w ubiegłym roku linia brzegowa nie była dłuższa, a uchwała jest podejmowana  

na podstawie wniosku Dyrektora CKiR-u, który taką długość linii zaproponował. 
- Piotr Wieland 
Radny przypomniał, że wielokrotnie w poprzednich latach wnioskował, by nie 

oszczędzano na bezpieczeństwie mieszkańców i by zatrudnić dodatkowych 
ratowników. Podkreślał jak ważny jest rozwój Lginia. 
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- Katarzyna Owoc-Kochańska 

Radna wypowiedziała się na temat kąpieliska.  
Przewodnicząca RM Hanna Knaflewska – Walkowiak odniosła się do wypowiedzi 

Radnych. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska (Ad Vocem) 
Radna odniosła się do wypowiedzi Przewodniczącej.   

- Przemysław Gliński 
Radny przypomniał, że od początku kadencji Radni prosili, by sezon w Lginiu 

trwał od końca roku szkolnego do końca sierpnia. Radny przychylił się do 
wypowiedzi przedmówców w kwestii zmniejszenia kąpieliska ze 100 do 77 
metrów. 

 - Wioletta Zarzycka 
Radna apelowała o zmianę nastawienia do realizowanych inwestycji. 

- Piotr Wieland (Ad Vocem) 
Radny odniósł się do wypowiedzi Radnej. 
 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wykazu kąpielisk zorganizowanych na terenie Gminy 

Wschowa na rok 2024 (druk 596).  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 

Wyniki imienne: 
ZA (19) 

Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Piotr Buczek, Michał 
Drobnik, Przemysław Gliński, Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, 
Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, Stefan Maćkowiak, Agnieszka Nachaj, Jolanta 

Pawłowska, Tadeusz Sobczuk, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Elwira Świątek, 
Wiesław Widera, Piotr Wieland, Wioletta Zarzycka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Katarzyna Owoc-Kochańska 
NIEOBECNI (1) 

Miłosz Czopek 
 

Radny Franciszek Baśczyn opuścił obrady. 
 
9. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw drogom wewnętrznym 

położonym w południowo - zachodniej części miejscowości Lgiń (druk 
597) 

 
W dyskusji wzięli udział: 
- Władysław Brzechwa 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego 
przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 

 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw drogom wewnętrznym położonym 

w południowo - zachodniej części miejscowości Lgiń (druk 597).  
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Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 

Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Piotr Buczek, Michał Drobnik, Przemysław 

Gliński, Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek 
Kowalczyk, Stefan Maćkowiak, Agnieszka Nachaj, Katarzyna Owoc-Kochańska, 

Jolanta Pawłowska, Tadeusz Sobczuk, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Elwira 
Świątek, Wiesław Widera, Piotr Wieland, Wioletta Zarzycka 
NIEOBECNI (2) 

Franciszek Baśczyn, Miłosz Czopek 
 

 
10. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania planu 
ogólnego Gminy Wschowa (druk 598) 

 
W dyskusji wzięli udział: 

- Władysław Brzechwa 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego 

przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 
- Emanuela Stanek-Juśkiewicz 
Radna poprosiła o szerszą informację odnośnie zmian. 

Dyrektor Biura Gospodarki Nieruchomości Joanna Kołodziej udzieliła wyjaśnień. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska 

Radna mówiła o potrzebie uwzględnienia w planie przestrzeni do 
zagospodarowania m. in. przemysłowego, usługowego, rekreacyjnego i zwracała 
uwagę na konieczność prowadzenia konsultacji i angażowania obywateli. 

- Emanuela Stanek-Juśkiewicz (Ad Vocem) 
Radna zapytała czy i w jakich terminach mieszkańcy będą mogli wnosić wnioski 

do planu. 
Dyrektor Biura Gospodarki Nieruchomości Joanna Kołodziej udzieliła szczegółowej 
odpowiedzi. 

 
Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania planu ogólnego Gminy 
Wschowa (druk 598).  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 

Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Piotr Buczek, Michał Drobnik, Przemysław 
Gliński, Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek 

Kowalczyk, Stefan Maćkowiak, Agnieszka Nachaj, Katarzyna Owoc-Kochańska, 
Jolanta Pawłowska, Tadeusz Sobczuk, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Elwira 
Świątek, Wiesław Widera, Piotr Wieland, Wioletta Zarzycka 

NIEOBECNI (2) 
Franciszek Baśczyn, Miłosz Czopek 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii 

Rzymskokatolickiej pw. św. Stanisława Biskupa i Męczennika we 
Wschowie na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane 

przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków pod numerem 182B/1-54 
z przeznaczeniem na prace restauratorskie i  konserwatorskie - Ambona 
w kościele pw. św. Stanisława Biskupa i Męczennika we Wschowie (druk 

604) 
 

W dyskusji wzięli udział: 
- Tadeusz Sobczuk 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego przedstawił pozytywną 

opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 
 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. 
Stanisława Biskupa i Męczennika we Wschowie na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 
pod numerem 182B/1-54 z przeznaczeniem na prace restauratorskie i  

konserwatorskie - Ambona w kościele pw. św. Stanisława Biskupa i Męczennika 
we Wschowie (druk 604).  

 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 
Wyniki imienne: 

ZA (19) 
Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Piotr Buczek, Michał Drobnik, Przemysław 
Gliński, Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek 

Kowalczyk, Stefan Maćkowiak, Agnieszka Nachaj, Katarzyna Owoc-Kochańska, 
Jolanta Pawłowska, Tadeusz Sobczuk, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Elwira 

Świątek, Wiesław Widera, Piotr Wieland, Wioletta Zarzycka 
NIEOBECNI (2) 
Franciszek Baśczyn, Miłosz Czopek 

 
 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Domu Zakonnego 
we Wschowie Prowincji św. Franciszka z Asyżu Zakonu Braci Mniejszych 
- Franciszkanów w Polsce na prace konserwatorskie, restauratorskie 

i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków pod 
numerem 691/53A z przeznaczeniem na realizację Inwestycji - 

Renowacja oraz termomodernizacja okien w kościele pw. św. Józefa 
Oblubieńca NMP we Wschowie (druk 605) 
 

W dyskusji wzięli udział: 
- Tadeusz Sobczuk 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego przedstawił pozytywną 
opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 
 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Domu Zakonnego we 

Wschowie Prowincji św. Franciszka z Asyżu Zakonu Braci Mniejszych - 
Franciszkanów w Polsce na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 
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budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków pod numerem 691/53A 

z przeznaczeniem na realizację Inwestycji - Renowacja oraz termomodernizacja 
okien w kościele pw. św. Józefa Oblubieńca NMP we Wschowie (druk 605).  

 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 
Wyniki imienne: 

ZA (19) 
Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Piotr Buczek, Michał Drobnik, Przemysław 
Gliński, Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek 

Kowalczyk, Stefan Maćkowiak, Agnieszka Nachaj, Katarzyna Owoc-Kochańska, 
Jolanta Pawłowska, Tadeusz Sobczuk, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Elwira 

Świątek, Wiesław Widera, Piotr Wieland, Wioletta Zarzycka 
NIEOBECNI (2) 
Franciszek Baśczyn, Miłosz Czopek 

 
 

13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii 
Rzymskokatolickiej pw. św. Jadwigi w Dębowej Łęce na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku 
wpisanym do rejestru zabytków pod numerem 39 z przeznaczeniem na 
realizację Inwestycji - Remont dachu kościoła pw. św. Jadwigi 

w Dębowej Łęce (druk 606) 
 

W dyskusji wzięli udział: 
- Tadeusz Sobczuk 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego przedstawił pozytywną 

opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 
 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. 
Jadwigi w Dębowej Łęce na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków pod numerem 
39 z przeznaczeniem na realizację Inwestycji - Remont dachu kościoła pw. św. 

Jadwigi w Dębowej Łęce (druk 606).  
 
Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 

Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Piotr Buczek, Michał Drobnik, Przemysław 

Gliński, Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek 
Kowalczyk, Stefan Maćkowiak, Agnieszka Nachaj, Katarzyna Owoc-Kochańska, 

Jolanta Pawłowska, Tadeusz Sobczuk, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Elwira 
Świątek, Wiesław Widera, Piotr Wieland, Wioletta Zarzycka 
NIEOBECNI (2) 

Franciszek Baśczyn, Miłosz Czopek 
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14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii 

Rzymskokatolickiej pw. św. Jakuba Apostoła w Konradowie na prace 
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków pod numerem 128/A z przeznaczeniem 
na prace ratunkowe, konserwatorskie i restauracyjne przy ołtarzu 
bocznym św. Jakuba w kościele parafialnym pw. św. Jakuba Apostoła 

w Konradowie (druk 607) 
 

W dyskusji wzięli udział: 
- Tadeusz Sobczuk 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego przedstawił pozytywną 

opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 
 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. 
Jakuba Apostoła w Konradowie na prace konserwatorskie, restauratorskie 

i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków pod numerem 
128/A z przeznaczeniem na prace ratunkowe, konserwatorskie i restauracyjne 

przy ołtarzu bocznym św. Jakuba w kościele parafialnym pw. św. Jakuba 
Apostoła w Konradowie (druk 607).  

 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 
Wyniki imienne: 

ZA (19) 
Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Piotr Buczek, Michał Drobnik, Przemysław 
Gliński, Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek 

Kowalczyk, Stefan Maćkowiak, Agnieszka Nachaj, Katarzyna Owoc-Kochańska, 
Jolanta Pawłowska, Tadeusz Sobczuk, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Elwira 

Świątek, Wiesław Widera, Piotr Wieland, Wioletta Zarzycka 
NIEOBECNI (2) 
Franciszek Baśczyn, Miłosz Czopek 

 
 

15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii 
Rzymskokatolickiej pw. św. Bartłomieja Apostoła w Lginiu na prace 
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków pod numerem L-776/A z 
przeznaczeniem na remont i konserwację wieży i piaskowcowych 

elementów dekoracyjnych kościoła w Lginiu (druk 608) 
 
W dyskusji wzięli udział: 

- Tadeusz Sobczuk 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Majątku Gminnego przedstawił pozytywną 

opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. 
Bartłomieja Apostoła w Lginiu na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków pod numerem L-776/A 
z przeznaczeniem na remont  



16 

 

i konserwację wieży i piaskowcowych elementów dekoracyjnych kościoła w Lginiu 

(druk 608).  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 

Wyniki imienne: 
ZA (19) 

Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Piotr Buczek, Michał Drobnik, Przemysław 
Gliński, Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek 
Kowalczyk, Stefan Maćkowiak, Agnieszka Nachaj, Katarzyna Owoc-Kochańska, 

Jolanta Pawłowska, Tadeusz Sobczuk, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Elwira 
Świątek, Wiesław Widera, Piotr Wieland, Wioletta Zarzycka 

NIEOBECNI (2) 
Franciszek Baśczyn, Miłosz Czopek 
 

Przewodnicząca RM Hanna Knaflewska – Walkowiak ogłosiła 10 minut przerwy. 
(godz. 13:17) 

Obrady wznowiono o godz. 13:31. 
 

Radny Piotr Buczek opuścił obrady. 
 
16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

najmu w trybie bezprzetargowym na czas nieoznaczony pomieszczenia 
gospodarczego (komórki) stanowiącego własność Gminy Wschowa (druk 

609) 
 
W dyskusji wzięli udział: 

- Władysław Brzechwa 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego 

przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu w trybie 
bezprzetargowym na czas nieoznaczony pomieszczenia gospodarczego (komórki) 

stanowiącego własność Gminy Wschowa (druk 609).  
 
Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 2 
 

Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Michał Drobnik, Przemysław Gliński, 

Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, 
Stefan Maćkowiak, Agnieszka Nachaj, Katarzyna Owoc-Kochańska, Tadeusz 

Sobczuk, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Wiesław Widera, Wioletta Zarzycka 
BRAK GŁOSU (4) 
Piotr Buczek, Jolanta Pawłowska, Elwira Świątek, Piotr Wieland 

NIEOBECNI (2) 
Franciszek Baśczyn, Miłosz Czopek 
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17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

dzierżawy w trybie bezprzetargowym na czas nieoznaczony gruntów 
stanowiących własność Gminy Wschowa. (druk 610) 

 
W dyskusji wzięli udział: 
- Władysław Brzechwa 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego 
przedstawił pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały. 

- Katarzyna Owoc-Kochańska 
Radna zwróciła uwagę, że Radny Piotr Buczek nie brał udziału w głosowaniu 
druku nr 609 gdyż wylogował się z systemu i jest nieobecny. 

Radny nie zgłosił zamiaru opuszczenia obrad obsłudze systemu, dlatego jego 
nieobecność została odnotowana po czasie. 

 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy  

w trybie bezprzetargowym na czas nieoznaczony gruntów stanowiących własność 
Gminy Wschowa. (druk 610).  

 
Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 

ZA (18) 
Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Michał Drobnik, Przemysław Gliński, 

Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, 
Stefan Maćkowiak, Agnieszka Nachaj, Katarzyna Owoc-Kochańska, Jolanta 
Pawłowska, Tadeusz Sobczuk, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Elwira Świątek, 

Wiesław Widera, Piotr Wieland, Wioletta Zarzycka 
NIEOBECNI (3) 

Franciszek Baśczyn, Piotr Buczek, Miłosz Czopek 
 
18. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji Niepublicznego 

Żłobka „Słoneczko” (druk 599) 
 

W dyskusji wzięli udział: 
- Michał Drobnik 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji powiedział, że Komisja uznała 

petycję za zasadną. 
- Emanuela Stanek-Juśkiewicz 

Radna zapytała czy Przewodniczący ma już jakieś informacje odnośnie 
dofinansowania.  
- Michał Drobnik 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji powiedział, że dalsze działania 
zostaną podjęte po uchwaleniu uchwały przez Radę. 

- Emanuela Stanek-Juśkiewicz (Ad Vocem) 
Radna dopytała czy Przewodniczący rozmawiał z kimś w urzędzie, czy ma jakieś 
informacje, że urząd się przychyli do opinii Komisji. 

- Przemysław Gliński 
Radny zapytał Przewodniczącą RM o termin rozpatrzenia petycji. 
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Przewodnicząca RM Hanna Knaflewska – Walkowiak wypowiedziała się na temat 

procedowania petycji. 
- Piotr Wieland 

Radny zapytał jaki jest tryb prawny, kolejny krok działania.    
Zastępca Burmistrza Marek Kraśny wyjaśnił, że Burmistrz musi dokonać analizy 
skutków finansowych dla budżetu, a po dokonaniu analizy podejmie decyzję  

w kwestii dokonywania zmian w budżecie. 
- Piotr Wieland (Ad Vocem) 

Radny zapytał czy kwota dofinansowania będzie konsultowana z Radnymi. 
Zastępca Burmistrza Marek Kraśny powtórzył, że Burmistrz przystąpi do analizy 
możliwości finansowej gminy. 

- Katarzyna Owoc-Kochańska 
Radna odniosła się do wcześniejszych wypowiedzi i do podejmowanych działań. 

- Przemysław Gliński 
Radny odniósł się do wypowiedzi Przewodniczącej RM. 
 

 
Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji Niepublicznego Żłobka 
"Słoneczko” (druk 599).  

 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 
Wyniki imienne: 

ZA (18) 
Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Michał Drobnik, Przemysław Gliński, 
Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, 

Stefan Maćkowiak, Agnieszka Nachaj, Katarzyna Owoc-Kochańska, Jolanta 
Pawłowska, Tadeusz Sobczuk, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Elwira Świątek, 

Wiesław Widera, Piotr Wieland, Wioletta Zarzycka 
NIEOBECNI (3) 
Franciszek Baśczyn, Piotr Buczek, Miłosz Czopek 

 
 

19. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji Niepublicznego 
Żłobka "Złota Rybka u Dula” (druk 600) 
 

W dyskusji wzięli udział: 
- Michał Drobnik 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji powiedział, że Komisja uznała 
petycję za zasadną. 
 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji Niepublicznego Żłobka "Złota 

Rybka u Dula” (druk 600).  
 
Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
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Wyniki imienne: 

ZA (18) 
Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Michał Drobnik, Przemysław Gliński, 

Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, 
Stefan Maćkowiak, Agnieszka Nachaj, Katarzyna Owoc-Kochańska, Jolanta 
Pawłowska, Tadeusz Sobczuk, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Elwira Świątek, 

Wiesław Widera, Piotr Wieland, Wioletta Zarzycka 
NIEOBECNI (3) 

Franciszek Baśczyn, Piotr Buczek, Miłosz Czopek 
 
 

20. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność 
Burmistrza Miasta i Gminy Wschowa (druk 601) 

 
Radca Prawny mec. Piotr Ziółkowski udzielił wyjaśnień w sprawie rozpatrywania 
bezczynności organu władzy wykonawczej. 

 
W dyskusji wzięli udział: 

- Michał Drobnik 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji powiedział, że Komisja uznała 

skargę za zasadną. 
- Katarzyna Owoc-Kochańska 
Radna odniosła się do wypowiedzi mecenasa w kwestii prawnego podejścia do 

procedowania uchwał. 
Radca Prawny mec. Piotr Ziółkowski udzielił wyjaśnień do zapytań Radnej. 

- Piotr Wieland 
Radny powiedział, że wyjaśnienia Dyrektor Inwestycji udzielone na Komisji nie są 
zgodne z prawdą i że skarga jest jak najbardziej zasadna. 

- Władysław Brzechwa 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego 

przedstawił swoje stanowisko w sprawie remontu drogi przed kanalizacją. 
- Przemysław Gliński 
W opinii Radnego należy oprzeć się na opinii Komisji, która uznała skargę za 

zasadną. 
- Michał Drobnik (Ad Vocem) 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji wyjaśnił, że mieszkańcy złożyli 
do Wojewody wniosek o remont drogi, a Wojewoda przekazał pismo do naszej 
gminy jako skargę. 

Przewodniczący powiedział, że droga została już wyremontowana. 
Zastępca Burmistrza Marek Kraśny przedstawił stanowisko w sprawie oceny 

sytuacji. W opinii Burmistrza trudno nazwać bezczynnością organu szereg działań 
podejmowanych w Tylewicach. 
 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Burmistrza 

Miasta i Gminy Wschowa (druk 601).  
 
Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
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Wyniki imienne: 

ZA (8) 
Przemysław Gliński, Stefan Maćkowiak, Katarzyna Owoc-Kochańska, Jolanta 

Pawłowska, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Elwira Świątek, Wiesław Widera, Piotr 
Wieland 
PRZECIW (10) 

Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Michał Drobnik, Ryszard Grys, Hanna 
Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, Agnieszka Nachaj, 

Tadeusz Sobczuk, Wioletta Zarzycka 
NIEOBECNI (3) 
Franciszek Baśczyn, Piotr Buczek, Miłosz Czopek 

 
Uchwała nie została podjęta. 

 
 
21. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność 

Burmistrza Miasta i Gminy Wschowa (druk 602) 
 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Burmistrza 

Miasta i Gminy Wschowa (druk 602).  
 
Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 

Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Michał Drobnik, Ryszard Grys, Hanna 

Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, Agnieszka Nachaj, 
Tadeusz Sobczuk, Wioletta Zarzycka 

PRZECIW (8) 
Przemysław Gliński, Stefan Maćkowiak, Katarzyna Owoc-Kochańska, Jolanta 
Pawłowska, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Elwira Świątek, Wiesław Widera, Piotr 

Wieland 
NIEOBECNI (3) 

Franciszek Baśczyn, Piotr Buczek, Miłosz Czopek 
 
22. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LIX/535/2023 Rady 

Miejskiej we Wschowie z dnia 30 listopada 2023 r. w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od nieruchomości (druk 611) 

 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LIX/535/2023 Rady Miejskiej we 

Wschowie z dnia 30 listopada 2023 r. w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od nieruchomości (druk 611).  

 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 
Wyniki imienne: 

ZA (18) 
Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Michał Drobnik, Przemysław Gliński, 
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Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, 

Stefan Maćkowiak, Agnieszka Nachaj, Katarzyna Owoc-Kochańska, Jolanta 
Pawłowska, Tadeusz Sobczuk, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Elwira Świątek, 

Wiesław Widera, Piotr Wieland, Wioletta Zarzycka 
NIEOBECNI (3) 
Franciszek Baśczyn, Piotr Buczek, Miłosz Czopek 

 
 

23. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia roku 2024 rokiem 
Melchiora Teschnera (druk 612) 
 

W dyskusji wzięli udział: 
Kustosz Muzeum Ziemi Wschowskiej - Przemysław Wojciech uzasadnił prośbę  

o ustanowienie, w drodze uchwały, roku 2024 rokiem Melchiora Teschnera.  
- Katarzyna Owoc-Kochańska 
Radna przedstawiła swoje stanowisko w sprawie inicjatyw podejmowanych przez 

Muzeum. 
Przewodnicząca RM Hanna Knaflewska – Walkowiak przedstawiła pozytywną 

opinię Komisji Oświaty Kultury, Kultury Fizycznej i Spraw Socjalnych w sprawie 
projektu uchwały. 

- Emanuela Stanek-Juśkiewicz 
Radna pogratulowała Przemysławowi Wojciechowi inicjatywy i charyzmatycznej 
przemowy. 

- Jolanta Pawłowska 
Radna przychyliła się do wypowiedzi Radnych i dodała, że Wschowa ma bardzo 

bogatą historię i że należy wyróżniać osoby, które na przestrzeni wieku Wschowie 
się przysłużyły. 
 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia roku 2024 rokiem Melchiora Teschnera 

(druk 612).  
 
Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 

Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Michał Drobnik, Przemysław Gliński, 

Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, 
Stefan Maćkowiak, Katarzyna Owoc-Kochańska, Jolanta Pawłowska, Tadeusz 

Sobczuk, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Elwira Świątek, Wiesław Widera, Piotr 
Wieland, Wioletta Zarzycka 
NIEOBECNI (4) 

Franciszek Baśczyn, Piotr Buczek, Miłosz Czopek, Agnieszka Nachaj 
 

 
24. Interpelacje i zapytania radnych. 
- Przewodnicząca RM Hanna Knaflewska-Walkowiak poinformowała,  

że interpelacje i zapytania należy składać pisemnie w Biurze Rady. 
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25. Wnioski i informacje. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Katarzyna Owoc-Kochańska 
Radna poprosiła o wskazanie dostępności do totemów multimedialnych, strony 

internetowej Miasta i Gminy Wschowa lub innego miejsca do informacji, o którym 
mówi Kodeks Wyborczy dla wszystkich, którzy biorą udział w kampanii 

wyborczej. 
Radna zwróciła się do mecenasa z pytaniem jaka jest zasada używania logotypu 
miasta na materiałach wyborczych i zapytała o kwestię współfinansowania treści 

propagandowych w gazetach, które finansuje Gmina Wschowa ze środków 
publicznych. 

Radca Prawny mec. Piotr Ziółkowski poprosił o sformułowanie pytań na piśmie.  
- Katarzyna Owoc-Kochańska (Ad Vocem) 
Radna poprosiła by pracownicy urzędu wskazali terminy druku gazety „Jestem ze 

Wschowy”, by zainteresowani mogli w szpaltach kolejnego wydania umieścić 
swój materiał wyborczy. Radna ponowiła prośbę o odpowiedź na pytanie 

odnośnie użycia loga miasta. 
Radca Prawny mec. Piotr Ziółkowski odniósł się do pytania Radnej i dodał, że 
kampanii wyborczej nie można prowadzić za pośrednictwem organów 

administracji. 
 

26. Zakończenie obrad.  
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej 
podziękowała Radnym za udział w obradach i zamknęła LXII Sesję Rady Miejskiej 

we Wschowie. 
 

 
  

Przewodniczący 

Rady Miejskiej we Wschowie 
  

 
     /-/  Hanna Knaflewska - Walkowiak 

  

 
  

Transmisja online: Transmisja LXII Sesji Rady Miejskiej we Wschowie 
 
  

 
Przygotował(a): Anna Safiańczuk 

Starszy Inspektor ds. Obsługi Rady Miejskiej we Wschowie 
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